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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 10. 3. 2022 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 

hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 

Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 

 

Přítomní členové Výboru: 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Ing. Pavel Hájek 

Mgr. Jiří Koubek 

Bc. Michaela Krausová 

Ing. Ivan Pilný  

RNDr. Marcela Plesníková  

Mgr. Jakub Stárek 

 

Omluveni:  
Mgr. Jan Čižinský 

Mgr. Karel Hanzlík 

PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

Mgr. Jiří Růžička 

 

Hosté:  

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

Ing. Jan Rak, ředitel odboru hospodaření s majetkem MHMP 

Mgr. Pavla Kubíčková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro Prahu 10  

PhDr. Galina Jarolímková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro Prahu 1, 2 a 4 

 

Tajemnice: 

Mgr. Radana Mrázková 

 

 

Program: 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 5. - 8. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-43410 (poskytnutí 

dotace na podporu výročí od Operace Anthropoid); R-43197 (obecně závazná vyhláška 

školské obvody ZŠ); R-43209 (Poskytnutí dotace Program celoměstské podpory 

vzdělávání); R-39903 (změna ZL Gymnázium Litoměřická, P9); R-43946 (změna ZL 

ZUŠ Popelka, P5) 

4. Tisk k návrhu na projednání záměru převodu pozemků parc. č. 2566/1 o výměře 6 802 

m2, parc. č. 2567 o výměře 312 m2, parc. č. 2568 o výměře 39 m2 a parc. č. 2569 o 

výměře 2016 m2 v k. ú. Kobylisy, a to formou zřízení práva stavby - Ing. Jan Rak, 

ředitel odboru hospodaření s majetkem MHMP 
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5. Informace - Intervenční činnost ŠPZ a podpora škol při neštěstích a jiných krizových 

událostech - Mgr. Pavla Kubíčková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro 

Prahu 10, PhDr. Galina Jarolímková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro 

Prahu 1, 2 a 4 

6. Informace - Obnova budovy Střední školy - Centra odborné přípravy 

technickohospodářské Praha 9- pilotní projekt chytré budovy - Ing. Jiří Tencar, Ph.D., 

generální ředitel projektové a konzultační kanceláře ECOTEN; Ing. Vladimír Bartoš, 

jednatel firmy 

7. Různé (Školské rady) 

8. Diskuze a závěr  

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

 

Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.15 

hodin. 

Přítomno bylo 7 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 

 

Předsedkyně Ing. Čapková navrhla do bodu 3 dozařadit dodatečně rozeslaný tisk. Jedná se o 

tisk, který bude jako informace zařazen na jednání ZHMP dne 24. 3. 2022: Z - 10183 k Výroční 

zprávě o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v hlavním městě Praze za školní rok 2020/2021. 

Dále sdělila, že bod 6 „Obnova budovy Střední školy - Centra odborné přípravy 

technickohospodářské Praha 9 - pilotní projekt chytré budovy“ bude vzhledem k omluvě 

účastníků přesunut na některé z příštích jednání Výboru. Poté oznámila, že v bodě Různé 

vystoupí ředitelka odboru SML Mgr. Lenka Němcová s informací k aktuální situaci s 

umísťováním ukrajinských dětí v pražských školách a předložila program jednání ke schválení. 

K navrženému programu se přihlásil Ing. Ivan Pilný a navrhl, aby bod paní ředitelky Mgr. 

Němcové byl zařazen na jednání Výboru jako samostatný bod 6. K takto upravenému programu 

nebyly vzneseny žádné připomínky, proto Ing. Čapková požádala o hlasování ke schválení 

programu jednání. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

              7 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Jiří Koubek. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

             7 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 – 0 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 
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2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 5. - 8. jednání 
 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 

o materiálech projednávaných na 5. - 8. jednání Rady HMP.  

Do rozpravy se nikdo z členů nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 5. - 8. jednání RHMP 

na vědomí. 

 

 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-43410 (poskytnutí 

dotace na podporu výročí od Operace Anthropoid); R-43197 (obecně závazná vyhláška 

školské obvody ZŠ); R-43209 (Poskytnutí dotace Program celoměstské podpory vzdělávání); 

R-39903 (změna ZL Gymnázium Litoměřická, P9); R-43946 (změna ZL ZUŠ Popelka, P5); 

Z - 10183 k Výroční zprávě o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v hlavním městě Praze za 

školní rok 2020/2021 

 

Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla usnesení. 

 

Usnesení:  

Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat ho a schválit v předloženém 

znění. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

4. Tisk k návrhu na projednání záměru převodu pozemků parc. č. 2566/1 o výměře 6 802 m2, 

parc. č. 2567 o výměře 312 m2, parc. č. 2568 o výměře 39 m2 a parc. č. 2569 o výměře 2016 

m2 v k. ú. Kobylisy, a to formou zřízení práva stavby - Ing. Jan Rak, ředitel odboru 

hospodaření s majetkem MHMP 

 

Předsedkyně Ing. Čapková uvedla, že projednání tohoto bodu na zasedání Výboru pro výchovu 

a vzdělávání ZHMP doporučil svým usnesením ze dne 9. 6. 2021 Výbor pro správu majetku, 

majetkové podíly a podporu podnikání ZHMP. Poté požádala ředitele odboru hospodaření s 

majetkem MHMP Ing. Jana Raka o informaci k uvedenému tisku. Ing. Rak sdělil, že se jedná 

o vypořádání a sjednocení majetkového vlastnictví v objektu soukromé základní a mateřské 

školy, která je užívána pro soukromou školní výuku v anglickém jazyce. Dále konstatoval, že 

stanoviska všech dotčených míst k tomuto záměru jsou souhlasná. 

Ředitelka SML Mgr. Němcová doplnila, že uvedení škola využívá tento objekt již 25 let. 

Vzhledem k tomu, že k tomuto tisku nebyly vzneseny žádné připomínky, navrhla předsedkyně 

Výboru usnesení. 

 

Usnesení: 

 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

I. souhlasí  
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se zřízením práva stavby k pozemkům parc. č. 2566/1 o výměře 6 802 m2, parc. č. 2567 o výměře 

312 m2, parc. č. 2568 o výměře 39 m2 a parc. č. 2569 o výměře 2016 m2 v k.ú. Kobylisy = 

celkem výměra 9169 m2 za cenu, která je stanovena dle znaleckého posudku, a to na dobu max. 

40 let 

 

II. žádá 

předložit Radě HMP a následně Zastupitelstvu HMP návrh na zřízení práva stavby k pozemkům 

dle bodu I. tohoto usnesení 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

5. Informace - Intervenční činnost ŠPZ a podpora škol při neštěstích a jiných krizových 

událostech - Mgr. Pavla Kubíčková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro 

Prahu 10, PhDr. Galina Jarolímková, ředitelka Pedagogicko-psychologické poradny pro 

Prahu 1, 2 a 4 
Mgr. Kubíčková uvedla, že hlavním tématem, kterým se v současnosti v poradnách zabývají, 

je jednak duševní a psychický stav dětí, ale také vyčerpání pedagogů v postcovidové době. 

Sdělila také, že se v poslední době stalo několik sebevražd dětí. Poradny proto mapují, jak 

mohou školy tyto situace zvládat, ale chybí ucelený rámec, co by ředitelům mohlo v této chvíli 

pomoci. Proto byla vytvořena pracovní skupina, jejíž součástí je také policejní prezídium a 

hasiči, a ta propojuje všechny metodické materiály těchto organizací, které jsou k dispozici, aby 

se přizpůsobily školám a ukázaly jim, jak v takových vyhrocených případech postupovat. 

Z této mezioborová spolupráce také vyplynulo, že pražským pedagogicko-psychologickým 

poradnám chybí Centrum prevence. Dříve měly podporu ve speciálně pedagogickém centru pro 

poruchy chování na Zlíchově, které se však změnou legislativy stalo poradnou s běžnou 

agendou a dříve vysoce specializované pracoviště tak zaniklo. Cílem tedy je zřídit Centrum 

prevence, které by zaštiťovalo preventivní aktivity na území hl. m. Prahy a bylo by pracovištěm, 

které se zaměřuje na metodickou a preventivní práci.  

PhDr. Jarolímková k tomu doplnila, že by toto pracoviště bylo složeno částečně z nových lidí 

– metodiků, kteří by velmi úzce spolupracovali se stávajícími metodiky pedagogicko-

psychologických poraden a bylo by to i školící centrum pro všechny školní metodiky prevence, 

čímž by Praha byla pokryta veškerou péčí. 

Ředitelka Mgr. Němcová dodala, že odbor školství při všech těchto aktivitách spolupracuje také 

s krajskou koordinátorka školské prevence Ing. Monikou Puchelovou z odboru sociálních věcí 

MHMP. 

Ing. Ivan Pilný k tomu konstatoval, že tato oblast - prevence i následné péče - je dlouhodobě 

zanedbávána finančně i personálně. Pokud jde o finance, měly by se podle něj shromáždit 

všechny požadavky a prosadit je. Tuto oblast je potřeba posílit, protože následky zanedbání 

mohou být potencionálně katastrofální. Nedostatek kvalifikovaných lidí je také akutní, ale 

v personální oblasti bohužel krátkodobé řešení neexistuje. Byl by však rád, kdyby Praha mohla 

udělat něco konkrétního, nejlépe předložit a prosadit ať už finanční či jiné požadavky, které by 

urychlily zřízení Centra prevence.  

Ředitelka Mgr. Němcová k tomu uvedla, že zatím nemá odbor v úmyslu zřizovat Centrum jako 

samostatnou zvláštní organizaci, ale bude vytvořeno jako odloučené pracoviště pedagogicko-

psychologické poradny pro Prahu 10 pod vedením ředitelky Mgr. Pavly Kubíčkové, jehož 

prostřednictvím bude také financováno. Pokud jde o umístění Centra, v jedné speciální škole 
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zřizované hlavním městem se uvolnily prostory po bývalé středočeské pedagogicko-

psychologické poradně. Stačí je tedy pouze upravit a dovybavit a lze je hned začít užívat.  

Předsedkyně Výboru poděkovala za prezentaci a přikročila k dalšímu bodu programu. 

 

 

6. Informace - Aktuální situace s umísťováním ukrajinských dětí ve školách – Mgr. Lenka 

Němcová 

Mgr. Němcová na úvod sdělila, že odbor školství pro lepší informovanost uprchlíků o školském 

terénu v Praze zřídil e-mailovou adresu a telefonní linku na svém pracovišti, kde se střídají 

služby a od 14. 3. je tam také k dispozici ukrajinsky mluvící zástupce. Mimo to připravili 

v ukrajinštině leták, kam se obrátit pro informace ve školství na území hlavního města, který se 

distribuuje v Kongresovém centru Praha, kde se uprchlíci registrují, na stanovišti Úřadu práce. 

Školy se v této situaci řídí všemi metodikami, které zpracovalo ministerstvo školství. Mgr. 

Němcová dále uvedla, že hlavní město nabídlo městským částem kapacity pražských DDM a 

ZUŠ. Komunikují také s vedoucími odborů školství MČ a s tajemníky všech 57 městských 

částí, jejichž starostové se obávají toho, že by od září měly školy MČ absorbovat všechny 

příchozí. Podle platného školského zákona jsou totiž zatím taková pravidla, že po 90 dnech mají 

nově příchozí děti povinnost začlenit se do vzdělávání – mateřského, základního, středního 

stupně škol. Největší nápor se přitom očekává právě do základních škol, které zřizují městské 

části. Velký problém bude také se zápisy do ZŠ, protože v současné době nastupují do škol 

silné ročníky - již v loňském roce asi na 20 školách v Praze bylo nutné přistoupit k losování. Je 

tedy třeba vyřešit, kam všechny tyto děti umístit. Návrh „LEX Ukrajina“, který se má za pár 

dní schvalovat, řeší tuto situaci způsobem, který není pro Prahu příliš efektivně aplikovatelný. 

V navrhovaných ustanoveních je napsáno, že pokud je kapacita školy, kam se dítě přihlásí, plná, 

obrátí se ředitel školy na zřizovatele. Ten najde místo pro dítě jinde v obci. Když místo jinde v 

obci nenajde, obrátí se na kraj. Ten v případě, že místo v kraji nenajde, obrátí se na MŠMT. A 

ministerstvo ve spolupráci se sousedními kraji tuto situaci vyřeší. Praha je ale obklopena 

Středočeským krajem, který je na tom zhruba do vzdálenosti 30 km od hlavního města 

s kapacitou základních škol stejně. Tam se tedy Praha pomoci nedočká. Jiné řešení 

v navrhovaném zákoně není. Zástupci MHMP jednali s MŠMT, které je ujistilo, že se budou 

přijímat novely tohoto zákona. Podle Mgr. Němcové by bylo dobře, kdyby tyto novely 

reflektovaly situaci Prahy a oblastí, které jsou na tom podobně. Poté sdělila, že odbor apeloval 

na městské části, aby ve školách hledaly vnitřní rezervy. Podle vlastního průzkumu k počtu 

skutečně volných míst v 1. – 9. třídách, který si odbor školství dotazováním na městských 

částech sám udělal, je zhruba 11 – 12 tisíc jednotlivých volných míst, která jsou MČ schopny 

zaplnit. Ale těžko budou schopny absorbovat obrovské kvantum příchozích tak, aby od září byli 

v základních školách normálně integrováni. Tohle totiž není běžná integrace dětí s OMJ, toto 

je úplně jiná kategorie začlenění. 

Na závěr Mgr. Němcová dodala, že se zatím nemluvilo ani o finančních otázkách. I 

v materiálech, které dostaly školy k dispozici, se finance řeší okrajově. Pokud jde o stravování, 

úplaty za MŠ, úplaty za družinu, se tam zatím vždycky říká, že to je záležitost zřizovatele. 

MŠMT k tomu řeklo, že se finančními záležitostmi teprve bude zabývat. 

Předsedkyně Výboru Ing. Čapková poděkovala ředitelce Mgr. Němcové za souhrnnou 

informaci a informovala členy Výboru o svém jednání s ministrem školství Mgr. Petrem 

Gazdíkem, s nímž se mimo jiné věnovali také tomuto tématu. Poté otevřela k tomuto bodu 

diskusi, do které se členové Výboru zapojili se svými názory a zkušenostmi.  

Ing. Ivan Pilný zdůraznil zejména ekonomickou stránku celé této situace a řekl, že je potřeba 

se zabývat tím, kdo to zaplatí. Podle něj je naprosto vyloučeno, aby to Praha absorbovala bez 

toho, že se okamžitě udělají legislativní a další - i finanční - opatření. Jinak to povede k porušení 

sociálního smíru.  
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Mgr. Jakub Stárek, jako místostarosta MČ Praha 6, hovořil o své zkušenosti z terénu a o 

možnostech řešení této situace v jejich městské části. 

Své zkušenosti a možné řešení nastínila také místostarostka MČ Praha 13 RNDr. Marcela 

Plesníková, která konstatovala, že by si s nárůstem počtu dětí, který je v jejich městské části 

enormní, dokázali poradit, ale problémem jsou především finance. Řekla, že seženou pedagogy 

i překladatele, naleznou také prostory, kam mohou děti dát, ale nemají na účtech peníze, které 

jsou na to třeba. A nemůže to jít na vrub MČ. Na závěr poděkovala ředitelce odboru SML za 

veškerou podporu a nasazení jejích zaměstnanců. 

Ing. Pavel Hájek potvrdil slova RNDr. Plesníkové a dodal, že na Praze 10, kde je zastupitelem, 

je demografická situace taková, že již opakovaně dvě deváté třídy školy končí a tři první 

začínají. A tento stav i bez současné krize ještě další dva tři roky potrvá. MČ se to částečně 

snaží řešit hledáním jakýchkoliv prostor - vypovídá nájmy, ruší odborné pracovny, ruší družiny, 

zvyšuje počty dětí ve třídách. Snižuje se ale komfort služeb.  

Mgr. Němcová k tomu doplnila, že s takovýmto řešením počítá i MŠMT, které řeklo, že se 

budou zvyšovat počty dětí ve třídách a budou se rušit odborné učebny – budou v nich kmenové 

třídy, stejně jako v družinách.  

Předsedkyně Výboru Ing. Čapková poděkovala ředitelce Mgr. Němcové za aktuální informace 

a členům Výboru za obsáhlou diskusi a přikročila k dalšímu bodu programu. 

 

 

7. Různé  

 

Předsedkyně Výboru Ing. Čapková informovala přítomné, že v letošním roce opět končí 

některým členům školských rad ve školách zřizovaných hl. m. Prahou tříleté funkční období. 

Tato místa je třeba obsadit, a proto bude všem členům a tajemníkům jejich klubů rozeslána 

tabulka se školami, kterých se to týká a do nichž je třeba nominovat nové zástupce. Požádala 

všechny, aby své návrhy zaslali do 5. 4. 2022 s tím, že by bylo třeba obsadit primárně místa, 

která nejsou obsazena a ta, kde nechtějí dosavadní členové již pokračovat. Tento bod bude 

zařazen na dubnové jednání Výboru. 

 

 

8. Diskuze a závěr 

 

Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 

ukončila jednání ve 14.45 hod. 

 

 

 

………………………………………………… 

Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu 
 

 

 

Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


